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Rada Gminy Jabłonna 
Radni-Sesja 

Protokół nr V 

V Sesja w dniu 17 września 2024 r. 
Obrady rozpoczęto 17 września 2024 r. o godz. 16:30, a zakończono o godz. 18:04 tego 
samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków. 

Obecni: 

1. Wiesława Bogusz 
2. Łukasz Burak 
3. Liliana Dalmata 
4. Adam Klimek 
5. Ryszard Lis 
6. Agnieszka Maj 
7. Agnieszka Malec 
8. Mariusz Mielnik 
9. Grzegorz Nowak 
10. Monika Nowak 
11. Jerzy Pawelec 
12. Marcin Pielecha 
13. Kamil Skałecki 
14. Henryk Wilkołek 
15. Michał Zdunek 

Ad. 1. Otwarcie posiedzenia. 

Sesję otworzył i poprowadził Przewodniczący Rady Gminy Jabłonna Pan Kamil Skałecki 

wypowiadając formułę „Otwieram V sesję IX kadencji Rady Gminy Jabłonna”. Poinformował, 

że sesje rady są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i 

dźwięk. Przekaz realizowany jest wraz z autodyskrypcją. Nagrania obrad są udostępnione w 

BIP i na stronie internetowej Gminy Jabłonna oraz w inny sposób zwyczajowo przyjęty.  

Następnie poprosił o sprawdzenie kworum. Stwierdził, że w sesji uczestniczy 15 radnych, co 
stanowi niezbędne kworum do podejmowania prawomocnych uchwał. 
Kolejno powitał Wójta Gminy Jabłonna - Panią Magdalenę Sałek-Lewczyk, Skarbnika Gminy – 
Panią Jolantę Góra, Radną Powiatu Lubelskiego VII kadencji – Panią Dorotę Kozak, 
Kierowników jednostek organizacyjnych z terenu Gminy Jabłonna, Inspektora ds. 
administracyjnych i obsługi rady gminy – Panią Magdalenę Pęcak, informatyka – Pana 
Huberta Brydę, Panie i Panów Radnych oraz Sołtysów a także wszystkich Państwa, którzy 
oglądają transmisję z obrad. 
Listy osób uczestniczących w sesji stanowią załączniki do protokołu.  
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Ad. 2. Przedstawienie porządku obrad. 
Kamil Skałecki – poinformował, że zaproszenia na sesję wraz z materiałami zostały 
dostarczone w formie elektronicznej na tablety w dniu 10 września bieżącego roku, 
uzupełnienie materiałów nastąpiło 11 oraz 13 września. Nie zgłoszono uwag do sposobu 
powiadomienia o sesji. 
 
Porządek obrad sesji: 
1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Przedstawienie porządku obrad.  
3. Informacja Wójta o pracy Gminy w okresie między sesjami oraz z wykonania uchwał Rady 
Gminy Jabłonna.  
4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 
między sesjami. 
5. Informacja na temat stanu dróg gminnych. 
6. Interpelacje i zapytania radnych. 
7. Podjęcie uchwał: 
a) w sprawie zmiany uchwały Nr I/5/2024 Rady Gminy Jabłonna z dnia 7 maja 2024 r. w 
sprawie zasad przyznawania i wysokości diet dla radnych Gminy Jabłonna, 
b) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu lokalu z dotychczasowym 
Najemcą, 
c) w sprawie zgłoszenia kandydata na etatowego członka Kolegium Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Lublinie, 
d) w sprawie zmian w budżecie na rok 2024, 
e) w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 
8. Przyjęcie protokołu z IV sesji Rady Gminy Jabłonna z dnia 22.07.2024 r.  
9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
10. Sprawy bieżące. 
11. Zamknięcie obrad. 
 
Kamil Skałecki – zapytał, czy ze strony Pani Wójt lub Państwa Radnych są wnioski dotyczące 
zmiany porządku obrad? 
Magdalena Sałek-Lewczyk – zgłosiła następujące wnioski dot. zmiany porządku obrad: 

1) wniosek w sprawie wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały w sprawie 
zaliczenia drogi powiatowej nr 2275L do kategorii dróg gminnych; 

2) wniosek w sprawie wprowadzania do porządku obrad projektu uchwały w sprawie 
udzielenia pomocy rzeczowej Gminie Branice. 

Więcej wniosków dot. zmiany porządku obrad nie zgłoszono, wobec tego Pan 
Przewodniczący poddał pod głosowanie wnioski zgłoszone przez Panią Wójt.  
   
Głosowano wniosek w sprawie: 
wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zaliczenia drogi powiatowej 
nr 2275L do kategorii dróg gminnych.  
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
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Wiesława Bogusz, Łukasz Burak, Liliana Dalmata, Adam Klimek, Ryszard Lis, Agnieszka Maj, 
Agnieszka Malec, Mariusz Mielnik, Grzegorz Nowak, Monika Nowak, Jerzy Pawelec, Marcin 
Pielecha, Kamil Skałecki, Henryk Wilkołek, Michał Zdunek 

Przewodniczący stwierdził, że w/w wniosek został przyjęty jednogłośnie 15 głosami 
za.  
 
Głosowano wniosek w sprawie: 
wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej 
Gminie Branice.  
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Wiesława Bogusz, Łukasz Burak, Liliana Dalmata, Adam Klimek, Ryszard Lis, Agnieszka Maj, 
Agnieszka Malec, Mariusz Mielnik, Grzegorz Nowak, Monika Nowak, Jerzy Pawelec, Marcin 
Pielecha, Kamil Skałecki, Henryk Wilkołek, Michał Zdunek 

Przewodniczący stwierdził, że w/w wniosek został przyjęty jednogłośnie 15 głosami 
za.  

Kolejno zaproponował, aby projekt uchwały w sprawie zaliczenia drogi powiatowej nr 
2275L do kategorii dróg gminnych umieścić w punkcie 7d. Uchwała w sprawie zmian w 
budżecie na rok 2024 oraz uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej staną 
się odpowiednio punktami 7e i 7f, zaś uchwała w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej 
Gminie Branice punktem 7g.  
W związku z brakiem innych wniosków Pan Przewodniczący stwierdził, że porządek obrad 
uznaje za przyjęty. 
 
Ad. 3. Informacja Wójta o pracy Gminy w okresie między sesjami oraz z wykonania uchwał 
Rady Gminy Jabłonna. 
Magdalena Sałek-Lewczyk – przedstawiła informację Wójta o pracy Gminy w okresie między 
sesjami oraz z wykonania uchwał Rady Gminy Jabłonna. Wersję papierową tej informacji 
otrzymali wszyscy Radni i stanowi ona załącznik do protokołu. Poinformowała, że spotkanie z 
dyrektorem ZDP w Bełżycach dotyczyło kwestii związanych z bieżącym utrzymaniem dróg 
powiatowych. Przy informacji dot. wizyt studyjnych Młodzieżowych Rad z Ostrowca 
Świętokrzyskiego oraz z Kamionki Pani Wójt wyraziła zadowolenie z faktu, że działalność 
naszej Młodzieżowej Rady Gminy jest dostrzegana w Polsce.  
Na ręce Pani Radnej, Pani Sołtys, Strażaków, Koła Gospodyń i wszystkich mieszkańców z 
Tuszowa złożyła podziękowała za organizację tegorocznych dożynek gminnych. Oznajmiła, że 
zakończył się odbiór częściowy drogi w Piotrkowie-Kolonii. Przypomniała przy tym, iż jest to 
inwestycja dwuletnia, na chwilę obecną prace zostały zakończone. Na prośbę Pani Sołtys i 
Pana Radnego wykonawca uprzątnie ziemię z pobocza, aby można było bezpiecznie poruszać 
się na niej przy odśnieżaniu. Następnie powiedziała, że odbył się odbiór końcowy zbiorników 
na ujęciu wody w Jabłonnie. Przypomniała, że zostały wybudowane dwa zbiorniki wody, 
które na dzień dzisiejszy zapewniają bezpieczeństwo jeżeli chodzi o dostarczenie wody dla 
mieszkańców.  
Kolejno podziękowała KGW z Tuszowa i ze Skrzynic za współorganizację stoiska gminnego i 
za reprezentowanie Gminy Jabłonna podczas Dożynek Wojewódzkich.  
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W dalszej kolejności wyjaśniła, że narada techniczna z ZDP w Bełżycach dotyczyła 
przebudowy drogi powiatowej Jabłonna-Tuszów oraz kwestii związanych z newralgicznymi 
wnioskami mieszkańców. Pani Wójt podziękowała Panu Dyrektorowi Centrum Kultury Gminy 
Jabłonna za umożliwienie występów naszej reprezentacji podczas święta chleba. Swoje 
występy zaprezentowali Regionalna Grupa Obrzędowa, Zespół Tańca Ludowego Jabłoneczki, 
Zespół Tujawicze. Swoje stoisko miało KGW Skrzynice. Kolejno poinformowała, że w dniu 
dzisiejszym wspólnie z Panią Skarbnik podpisała umowę na przebudowę dróg gminnych w 
ramach Polskiego Ładu, która jest ostatnią umową w ramach tego programu. Dotyczy ona 
drogi „Sachalin” w Jabłonnie Pierwszej, poprzeczki między „Czarną Aleją” a drogą tzw. 
Dychową w Jabłonnie-Majątek oraz drogi nad lasem w Skrzynicach Pierwszych i Drugich na 
odcinku od tzw. Piątki do Dziesiątki.  
Na koniec Pani Wójt powiedziała, że Gmina włączyła się w zbiórkę darów dla powodzian z 
południowej części Polski. Gmina Jabłonna jest koordynatorem akcji pomocowej dla Gminy 
Branice. W zbiórkę włączyło się łącznie 10 samorządów. Dary są zbierane do poniedziałku i w 
poniedziałek również zostaną zwiezione i tirem dostarczone do poszkodowanej gminy. 
Podziękowała wszystkim, którzy włączyli się do pomocy – mieszkańcom, Państwu Radnym, 
Sołtysom a także szkołom.  
 
Ad. 4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 
między sesjami. 
Kamil Skałecki – poinformował o wydarzeniach, w których brał udział w okresie między 
sesjami: 

- 20 sierpnia był obecny na spotkaniu Radnych i Sołtysów z Wójtem. Spotkanie dotyczyło 
omówienie najważniejszych potrzeb poszczególnych sołectw oraz zasad ich 
finansowania, w tym możliwości skorzystania z funduszu sołeckiego. 

- 25 sierpnia brał udział w dożynkach gminnych. W tym miejscu podziękował w imieniu 
Rady Gminy organizatorom i gospodarzom tego święta – Urzędowi Gminy Jabłonna, 
Centrum Kultury Gminy Jabłonna, KGW, OSP z Tuszowa oraz Szkole Podstawowej w 
Tuszowie. Na ręce radnej Pani Agnieszki Maj oraz sołtys Pani Joanny Mastalerz złożył 
podziękowania za wkład w organizację wydarzenia. Podziękował Państwu Radnym za 
udział w dożynkach a także za aktywną postawę Pani Liliany Dalmaty, Pana Łukasza 
Buraka oraz Pana Grzegorza Nowaka w obsłudze poczęstunku zorganizowanego dla 
uczestników. 

- 4 września odbył spotkanie z częścią mieszkańców tzw. Czarnej Alei, gdzie podczas 
realizacji przebudowy drogi pojawiły się problemy związane z odprowadzeniem wody na 
odcinku ok. 400 m od drogi 835 w kierunku Tuszowa. Pismo w tej sprawie zostało 
złożone przez mieszkańców do ZDP w Bełżycach. Podziękował przy tym Pani Wójt za 
naświetlenie problemu na naradzie technicznej oraz poinformował, że zaproponowane 
rozwiązanie jest na etapie uzgadniania.  

- 8 września brał udział w dożynkach wojewódzkich w Radawcu. Oznajmił, że wieńce 
dożynkowe oraz stoisko promocyjne gminy zostało przygotowane przez KGW Skrzynice 
oraz Tuszów. W imieniu Rady Gminy podziękował za udział i zaangażowanie w tym 
wydarzeniu.  

- 16 września wziął udział we wspólnym posiedzeniu Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju 
Lokalnego oraz Komisji Budownictwa i Infrastruktury. 

W dalszej kolejności przedstawił pisma, które wpłynęły do Rady Gminy w okresie między 
sesjami. Kopie pism stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
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- 17 lipca wpłynęło pismo od sołtysów sołectw z terenu Gminy Jabłonna w sprawie 
zwiększenia stawek diet. Wyjaśnił, że wniosek ten został wstępnie omówiony na 
wspólnej komisji. 

- 18 lipca wpłynęło pismo z Lubelskiego Urzędu Wojewódzkiego w sprawie 
konieczności wprowadzenia zmian w zakresie usprawiedliwiania nieobecności 
radnych na sesjach i komisjach.  

- 5 września wpłynęło pismo od Pani Katarzyny Śliwa – mieszkanki Piotrkowa 
Pierwszego w sprawie utwardzenia drogi gminnej. Nadmienił, że takie samo pismo 
zostało wystosowane do Wójta Gminy oraz poinformował, że temat również został 
omówiony na wspólnej Komisji. 

- 10 września wpłynęło pismo do sołtysa wsi Czerniejów Pana Władysława Mołdocha w 
sprawie zabezpieczenia środków na rok 2025 na wykonanie projektu zatoki 
przystankowej w obrębie drogi gminnej, cmentarza, kościoła i szkoły w Czerniejowie 
przy drodze wojewódzkiej nr 835. Do pisma zostało dołączone z podpisami w ilości 
290. Zostało ono również omówione na posiedzeniu komisji. Poinformował, że na 
komisji został złożony wniosek formalny, który komisja przyjęła jednogłośnie. 

Nie zgłoszono pytań do przedstawionych informacji.  
 
Ad. 5. Informacja na temat stanu dróg gminnych. 
Kamil Skałecki – poinformował, że punkt ten jest zapisany w planie pracy Rady Gminy na 
2024 r., stąd też znalazł się w porządku obrad. Poprosił Panią Wójt o zreferowanie tego 
dokumentu.  
W/w informacja została dostarczona Państwu Radnym w materiałach na sesję i stanowi ona 
załącznik do niniejszego protokołu.  
Magdalena Sałek-Lewczyk – poinformowała, że gmina zarządza 94 km dróg gminnych, 5 
mostami oraz 4 przepustami w ciągu dróg gminnych. Liczba kilometrów nawierzchni 
bitumicznej to 64 km. Wyraziła zdanie, że w ostatnich latach asfaltowanie dróg uległo 
przyspieszeniu i średnio jest to od 6 do 10 km rocznie. Pani Wójt wymieniła drogi, które 
zostały wyasfaltowane w 2024 r. Oznajmiła, że program przebudowy dróg gminnych podjęty 
5 lat temu został zrealizowany w całości, spora część dróg została zrealizowana poza tym 
planem. Wyraziła zdanie, że uchwalenie takiego programu było dobrym ruchem i należałoby 
powtórzyć ten krok, a konstruowanie budżetu na 2025 r. jest dobrym momentem. 
Poinformowała również że dokumentacje techniczne na przebudowę dróg albo są w trakcie 
realizacji albo zostały złożone wnioski o dofinansowanie. Stwierdziła, że dobrą praktyką było 
to, że mieszkańcy przeznaczali fundusze sołeckie na wykonanie dokumentacji technicznych. 
Poinformowała, że została tak naprawdę jedna droga w Piotrkowie Pierwszym, która 
mogłaby być wykonana przy dofinansowaniu bo jest tam szeroki pas drogowy. Pozostałe 
drogi mogłoby być przebudowane przy wykorzystaniu Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych 
bądź ze środków własnych. Poinformowała, że do Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg 
zostały złożone 2 drogi – droga na PSZOK i druga część drogi w Wierciszowie na Osowę. Pani 
Wójt powiedziała, że Gmina Bychawa została poinformowana o tym, że składamy wniosek o 
dofinansowanie i w związku z tym, że 400 m tej drogi jest po stronie Gminy Bychawa 
zachęciła Panią Burmistrz wspólnego złożenia wniosku tak aby wykonać całość.  
W dalszej kolejności Pani Wójt wyjaśniła, że z uwagi na to iż coraz więcej dróg jest 
asfaltowanych, maleje ilość wysypywanego tłucznia. Dodała przy tym, że czynione są starania 
aby ograniczyć wysypywanie tłuczniem dróg polnych ze względów finansowych, natomiast 
na równiarkę mieszkańcy zawsze mogą liczyć. Poinformowała, że sukcesywnie wdrażana jest 
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stała organizacja ruchu. Na koniec oznajmiła, że gmina jest na etapie konstruowania 
kolejnego przetargu na zimowe utrzymanie dróg. 
Nie zgłoszono pytań do przedstawionych przez Panią Wójt informacji.  
Kamil Skałecki – jako uzupełnienie, poprosił Przewodniczącego Komisji Budownictwa i 
Infrastruktury o przedstawienie protokołu z posiedzenia wyjazdowego z dnia 25 lipca 2024 r.  
Ryszard Lis – odczytał w/w protokół. Kopia stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 6. Interpelacje i zapytania radnych. 
Nie złożono interpelacji ani zapytań.  
 
Ad. 7. Podjęcie uchwał: 
a) w sprawie zmiany uchwały Nr I/5/2024 Rady Gminy Jabłonna z dnia 7 maja 2024 r. w 
sprawie zasad przyznawania i wysokości diet dla radnych Gminy Jabłonna 
Kamil Skałecki – przedstawił projekt uchwały, informując iż Wydział Prawny, Nadzoru i 
Kontroli Lubelskiego Urzędu Wojewódzkiego powołując się na orzecznictwo sądów 
administracyjnych zasugerował dostosowanie uchwały Nr I/5/2024 w § 4 ust. 3, który odnosi 
się do sposobu usprawiedliwiania nieobecności na posiedzeniach komisji i sesji rady gminy 
do obowiązujących przepisów prawa. Tym samym wykreślone zostały pierwotne ustępy 1 i 2 
odnoszące się do czasowej niezdolności do pracy wskutek choroby oraz urlopy 
okolicznościowe z tytułu urodzenia dziecka, ślubu lub zgonu. Następnie poinformował, że 
jest po konsultacji telefonicznej z Panią mecenas, gdyż na komisji padło pytanie jak 
odpowiednio zachować się w momencie kiedy radny jest na zwolnieniu chorobowym. Pan 
Przewodniczący przekazał informację, że orzecznictwo w tej sprawie jest niejednolite, w 
związku z tym Pani mecenas poradziła, że najbardziej bezpiecznym rozwiązaniem będzie 
wstrzymanie się od uczestnictwa w obradach sesji jak i komisji, żeby nie budzić wątpliwości i 
nie narażać się na niepotrzebne z tego tytułu konsekwencje. Następnie poprosił o 
przedstawienie opinii wspólnej Komisji w tej sprawie. 
Jerzy Pawelec – Komisja Budżetu… i Komisja Budownictwa… na wspólnym posiedzeniu 
zaopiniowała pozytywnie konieczne zmiany. Dodał, że można się z nimi nie zgadzać, ale 
prawo jest prawem i skoro sądy tak orzekają to konieczne jest dostosowanie treści uchwał 
do zaleceń.  
 
Głosowano w sprawie: 
podjęcie uchwały Nr V/25/2024 w sprawie zmiany uchwały Nr I/5/2024 Rady Gminy 
Jabłonna z dnia 7 maja 2024 r. w sprawie zasad przyznawania i wysokości diet dla radnych 
Gminy Jabłonna 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Wiesława Bogusz, Łukasz Burak, Liliana Dalmata, Adam Klimek, Ryszard Lis, Agnieszka Maj, 
Agnieszka Malec, Mariusz Mielnik, Grzegorz Nowak, Monika Nowak, Jerzy Pawelec, Marcin 
Pielecha, Kamil Skałecki, Henryk Wilkołek, Michał Zdunek 

Przewodniczący stwierdził, że w/w uchwała Nr V/25/2024 została podjęta 
jednogłośnie 15 głosami za.  
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b) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu lokalu z 
dotychczasowym Najemcą 
Magdalena Sałek-Lewczyk – przedstawiła projekt uchwały, informując że jest to lokal w tzw. 
budynku weterynarii, który jest wynajmowany od kilku lat przez lokalnego przedsiębiorcę. 
Przedsiębiorca ten jest nadal zainteresowany wynajmowaniem go na swoją działalność.  
Kamil Skałecki – poprosił o przedstawienie opinii wspólnej Komisji w sprawie projektu 
uchwały. 
Jerzy Pawelec – Komisje na wspólnym posiedzeniu zaopiniowały projekt uchwały 
pozytywnie.  
 
Głosowano w sprawie: 
podjęcie uchwały Nr V/26/2024 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 
najmu lokalu z dotychczasowym Najemcą 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Wiesława Bogusz, Łukasz Burak, Liliana Dalmata, Adam Klimek, Ryszard Lis, Agnieszka Maj, 
Agnieszka Malec, Mariusz Mielnik, Grzegorz Nowak, Monika Nowak, Jerzy Pawelec, Marcin 
Pielecha, Kamil Skałecki, Henryk Wilkołek, Michał Zdunek 

Przewodniczący stwierdził, że w/w uchwała Nr V/26/2024 została podjęta 
jednogłośnie 15 głosami za.  
 
c) w sprawie zgłoszenia kandydata na etatowego członka Kolegium Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Lublinie 
Jolanta Góra – poinformowała, że opiekun Gminy Jabłonna w dziale analiz i szkoleń Pan 
Jarosław Ksobieraj z RIO poprosił o poparcie jego osoby i zgłoszenie na etatowego członka 
Kolegium RIO w Lublinie. Pani Skarbnik stwierdziła, że współpraca między nim a nią oraz 
Panią Wójt układa się bardzo dobrze, wobec tego Pani Jolanta również poprosiła, aby podjąć 
uchwałę i poprzeć kandydaturę Pana Jarosława Ksobieraja. 
Kamil Skałecki - poprosił o przedstawienie opinii wspólnej Komisji w sprawie projektu 
uchwały. 
Jerzy Pawelec – Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  
 
Głosowano w sprawie: 
podjęcie uchwały Nr V/27/2024 w sprawie zgłoszenia kandydata na etatowego członka 
Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Lublinie 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Wiesława Bogusz, Łukasz Burak, Liliana Dalmata, Adam Klimek, Ryszard Lis, Agnieszka Maj, 
Agnieszka Malec, Mariusz Mielnik, Grzegorz Nowak, Monika Nowak, Jerzy Pawelec, Marcin 
Pielecha, Kamil Skałecki, Henryk Wilkołek, Michał Zdunek 

Przewodniczący stwierdził, że w/w uchwała Nr V/27/2024 została podjęta 
jednogłośnie 15 głosami za.  
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d) w sprawie zaliczenia drogi powiatowej nr 2275L do kategorii dróg gminnych 
Magdalena Sałek-Lewczyk – poinformowała, że temat pojawił się jeszcze w poprzedniej 
kadencji, gdzie Powiat przekazał informację, że ta droga miałaby się stać drogą gminną. Pani 
Wójt oznajmiła, że po przeanalizowaniu wszystkich za i przeciw została podjęta decyzja o 
przejęciu tej drogi pod pewnymi warunkami. Pani Wójt wymieniła, że chodzi o to aby Powiat 
przed przekazaniem wykonał bieżącą naprawę nawierzchni, aby zostały pogłębione rowy 
tam gdzie jest to potrzebne oraz usunięte zakrzaczenia z poboczy i rowów. Ponadto kluczowy 
warunek jest taki i będzie zawarty w porozumieniu, że w przypadku uzyskania 
dofinansowania na przebudowę tej drogi Powiat byłby partycypującym w kosztach w 50% 
wkładu własnego. Pani Wójt dodała, że z uwagi na to że kończą się nam drogi, które 
kwalifikowałyby się do przebudowy, ponieważ szerokość pasów jest niewystarczająca ta 
droga mogłaby być kolejną, którą można byłoby zaprojektować i uzyskać wysokie 
dofinansowanie bo ok 60% na przebudowę tego newralgicznego odcinka od Czerniejowa- 
Kolonii do Majdanka Chmielowskiego. Na koniec dodała, że otrzymaliśmy pozytywną 
uchwałę Zarządu Powiatu w Lublinie i pozytywną opinię Urzędu Marszałkowskiego.  
Kamil Skałecki – poprosił o przedstawienie opinii wspólnego posiedzenia Komisji.  
Jerzy Pawelec – Komisje na wspólnym posiedzeniu zaopiniowały projekt uchwały 
pozytywnie. Wyraził nadzieje, że uzgodnienia z Powiatem będą odpowiednio zrealizowane w 
treści umowy a potem w praktycznym wykonaniu. Zwrócił się do Pani Doroty Kozak z prośbą 
o czuwanie nad tym.  
 
Głosowano w sprawie: 
podjęcie uchwały Nr V/28/2024 w sprawie zaliczenia drogi powiatowej nr 2275L do kategorii 
dróg gminnych 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Wiesława Bogusz, Łukasz Burak, Liliana Dalmata, Adam Klimek, Ryszard Lis, Agnieszka Maj, 
Agnieszka Malec, Mariusz Mielnik, Grzegorz Nowak, Monika Nowak, Jerzy Pawelec, Marcin 
Pielecha, Kamil Skałecki, Henryk Wilkołek, Michał Zdunek 

Przewodniczący stwierdził, że w/w uchwała Nr V/28/2024 została podjęta 
jednogłośnie 15 głosami za. 
 
e) w sprawie zmian w budżecie na rok 2024 
Jolanta Góra – omówiła proponowane zmiany w budżecie. Państwo Radni otrzymali wraz z 
projektem uchwały uzasadnienie szczegółowo obrazujące poszczególne zmiany w zakresie 
dochodów i wydatków, które stanowi załącznik do niniejszego protokołu. Poinformowała, że 
kwota dochodów zwiększa się o 418 008,43 zł i po zmianach wynosi 55 253 032,48 zł. Kwota 
wydatków zwiększa się o kwotę 278 766,59 zł i obecnie wynosi 64 753 045,48 zł. Po 
zmianach deficyt wynosi 9 500 013 zł. Źródłem pokrycia deficytu będzie pochodziło z 
kredytów i pożyczek w kwocie 5 634 517,07 zł oraz z wolnych środków z poprzedniego roku 
w kwocie 1 418 027,02 zł a także niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku 
bieżącym wynikających z rozliczeń dochodów  wydatków nimi finansowanych w kwocie 
2 447 468,91 zł. W związku ze zmianami również kwota przychodów uległa zmianie i wynosi 
obecnie 10 779 949 zł.  
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Pani Skarbnik wyjaśniła, że zmiany w dochodach wynikają przede wszystkim z wpływu 
ponad plan oraz wymieniła poszczególne zmiany. Następnie przedstawiła zmiany po stronie 
wydatków. W dalszej kolejności wyjaśniła, że uchwała zawiera zmiany między paragrafami 
dot. wynagrodzeń i pochodnych w szkołach i w funduszu świadczeń socjalnych. Ponadto 
zmiany dokonane zostały w funduszu sołeckim w Skrzynicach-Kolonii i w Piotrkowie-Kolonii 
w związku z przeprowadzonymi zebraniami wiejskimi.  
Kamil Skałecki – poprosił o przedstawienie opinii z wspólnego posiedzenia Komisji. 
Jerzy Pawelec – zapytał czy samochód, który będzie kupiony będzie nowy i jakiej marki? 
Jolanta Góra – odpowiedziała, że nowy, marki brane pod uwagę to Ford albo Iveco. 
Magdalena Sałek-Lewczyk – wyjaśniła, że przetarg musi być tak skonstruowany aby nie 
zawężać składanych ofert, w związku z tym nie są to  jedyne marki brane pod uwagę. Dodała, 
że były pytania do przetargu i jeżeli oferty odpowiadałyby naszym parametrom to 
dopuszczalne są inne rozwiązania.  
Jerzy Pawelec – powiedział, że Komisje na wspólnym posiedzeniu pozytywnie zaopiniowały 
projekt uchwały.  
 
Głosowano w sprawie: 
podjęcie uchwały Nr V/29/2024 w sprawie zmian w budżecie na rok 2024  
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Wiesława Bogusz, Łukasz Burak, Liliana Dalmata, Adam Klimek, Ryszard Lis, Agnieszka Maj, 
Agnieszka Malec, Mariusz Mielnik, Grzegorz Nowak, Monika Nowak, Jerzy Pawelec, Marcin 
Pielecha, Kamil Skałecki, Henryk Wilkołek, Michał Zdunek 

Przewodniczący stwierdził, że w/w uchwała Nr V/29/2024 została podjęta 
jednogłośnie 15 głosami za.  
 
f) w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 
Jolanta Góra – objaśniła, że uchwała ta zmieniła się w zakresie załącznika nr 1, gdzie rok 
2024 został dostosowany do zmian w budżecie. Po zmianach planowana kwota długu na 
2024 r. wynosi 13 009 350,07 zł. W związku ze zmniejszeniem deficytu, w roku 2040 została 
pomniejszona spłata kredytów. Załącznik nr 2 zmienił się w zakresie zadania  
Zagospodarowanie i ochrona doliny rzeki Czerniejówki wraz z niezbędną infrastrukturą - ten 
projekt został wyzerowany a został wprowadzony nowy tj. Zwiększenie atrakcyjności 
turystycznej gminy Jabłonna cz. II, który jest właśnie na zagospodarowanie rzeki 
Czerniejówki, gdzie wprowadzona została kwota 24 600 zł na studium wykonalności. 
Kamil Skałecki – poprosił o przedstawienie opinii wspólnego posiedzenia Komisji na temat 
tego projektu uchwały. 
Jerzy Pawelec – Komisje na wspólnym posiedzeniu zaopiniowały projekt uchwały 
pozytywnie.  
 
Głosowano w sprawie: 
podjęcie uchwały Nr V/30/2024 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
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ZA (15) 
Wiesława Bogusz, Łukasz Burak, Liliana Dalmata, Adam Klimek, Ryszard Lis, Agnieszka Maj, 
Agnieszka Malec, Mariusz Mielnik, Grzegorz Nowak, Monika Nowak, Jerzy Pawelec, Marcin 
Pielecha, Kamil Skałecki, Henryk Wilkołek, Michał Zdunek 

Przewodniczący stwierdził, że w/w uchwała Nr V/30/2024 została podjęta 
jednogłośnie 15 głosami za.  
 
g) w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Gminie Branice 
Magdalena Sałek-Lewczyk – wyjaśniła, że udało nawiązać kontakt z jedną z gmin a 
mianowicie z Gminą Branice w województwie opolskim i wspólnie z innymi gminami 
organizowana jest pomoc. W ramach naszego wsparcia proponowana jest pomoc rzeczowa 
w postaci 3 osuszaczy powietrza, które wesprą tą gminę w osuszaniu budynków zarówno 
użyteczności publicznej jak i domów, które zostały zalane przez powódź. 
Kamil Skałecki – poprosił o przedstawienie opinii Komisji Budżetu… na temat tego projektu 
uchwały.  
Jerzy Pawelec – powiedział, że widząc rozmiar tragedii, jaka ma miejsce na południu Polski 
trudno aby była podjęta inna decyzja, Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
Głosowano w sprawie: 
podjęcie uchwały Nr V/31/2024 w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Gminie Branice 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Wiesława Bogusz, Łukasz Burak, Liliana Dalmata, Adam Klimek, Ryszard Lis, Agnieszka Maj, 
Agnieszka Malec, Mariusz Mielnik, Grzegorz Nowak, Monika Nowak, Jerzy Pawelec, Marcin 
Pielecha, Kamil Skałecki, Henryk Wilkołek, Michał Zdunek 

Przewodniczący stwierdził, że w/w uchwała Nr V/31/2024 została podjęta 
jednogłośnie 15 głosami za.  
 
Ad. 8. Przyjęcie protokołu z IV sesji Rady Gminy Jabłonna z dnia 22.07.2024 r. 
Nie zgłoszono uwag do w/w protokołu z poprzedniej sesji.  
 
Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z IV sesji Rady Gminy Jabłonna z dnia 22.07.2024 r. 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Wiesława Bogusz, Łukasz Burak, Liliana Dalmata, Adam Klimek, Ryszard Lis, Agnieszka Maj, 
Agnieszka Malec, Mariusz Mielnik, Grzegorz Nowak, Monika Nowak, Jerzy Pawelec, Marcin 
Pielecha, Kamil Skałecki, Henryk Wilkołek, Michał Zdunek 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Henryk Wilkołek 

Przewodniczący stwierdził, że w/w protokół został przyjęty 14 głosami za, przy 1 
wstrzymującym się.  
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Ad. 9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
Nie złożono interpelacji ani zapytań, w związku z tym punkt ten pozostaje pusty.  
 
 
Ad. 10. Sprawy bieżące. 
Kamil Skałecki – w związku z obecnością na sesji Radnej Powiatu Lubelskiego Pani Doroty 
Kozak poprosił ją o zabranie głosu.  
Dorota Kozak – podziękowała za zaproszenie na sesję. Następnie przedstawiła się, mówiąc iż 
jest mieszkanką Jabłonny Drugiej od 2006 r. a w ostatnich wyborach uzyskała mandat Radnej 
i reprezentuje Gminę Jabłonna w powiecie. Zapewniła, że będzie pracować na rzecz gminy 
oraz że będzie wspierać ją w każdych inwestycjach, projektach i pomysłach, które przyczynią 
się do rozwoju. Pani Dorota Kozak oznajmiła, że jest absolwentką Politechniki Lubelskiej, 
Wydziału Inżynierii Budowlanej i Sanitarnej. Przez ostatnie 24 lata pracowała w Agencji 
Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa, a od lipca tego roku pracuje w Urzędzie 
Marszałkowskim na stanowisku zastępcy Dyrektora Departamentu Rolnictwa i Rozwoju 
Obszarów Wiejskich. Kolejno przekazała informację, że we wrześniu planowane jest 
zaproszenie wszystkich radnych powiatowych na posiedzenie Komisji Infrastruktury, gdzie 
będą omawiane wnioski z wszystkich gmin odnośnie wsparcia na budowę bądź modernizację 
dróg powiatowych. Dodała, że Pani Wójt zgłosiła 5 takich inwestycji tj.: 
- droga 2275L, co do której została podjęta uchwała. W tym miejscu zapewniła, że będzie 
wnioskować, aby warunki przejęcia tej drogi były spełnione przez Zarząd Powiatu. 
Proponowany termin wykonania przebudowy to 2025/2026 r.  
- droga 2280L Bychawka-Józefin-Wólka Jabłońska i Wierciszów -Jabłonna do drogi 
wojewódzkiej 835. Termin: 2026 r. 
- droga 2272L Głusk-Skrzynice-Chmiel-Krzczonów – budowa ciągu pieszo-rowerowego na 
odcinku od 2275L do drogi gminnej 107150. Realizacja w etapach w latach 2027/2028 
- droga 2280L - budowa chodnika ok. 0,72 km w Wierciszowie od końca istniejącego do 
granicy gminy. 
- droga 2274L Czerniejów-Skrzynice – budowa chodnika o długości ok. 0,3 km w 
Czerniejowie-Kolonii od skrzyżowania z drogą powiatową 2257L. Termin: 2029 r.  
Pani Radna obiecała, że będzie popierać inwestycje drogowe ale również te w zakresie 
edukacji, zdrowia, OSP. Zachęciła aby zgłaszać jej potrzeby i problemy mieszkańców. 
Kolejno poinformowała, że w swojej pracy nadzoruje temat dotyczący podpisywania umów i 
wypłaty środków z FOGR. Zapowiedziała, że wiosną będą ogłaszane nabory wniosków. 
Wytłumaczyła, że są to pieniądze, które Marszałek pozyskuje za odrolnienie gruntów rolnych 
i środki są przydzielane na budowę dróg dojazdowych do gruntów rolnych. Zachęciła do 
złożenia wniosku, a żeby to zrobić należy mieć projekt i pozwolenie na budowę. Zasada 
dofinansowania jest taka, że jeżeli jest budowa drogi to refundacja jest w 70%, przy 
modernizacji tj. 60%. W dalszej kolejności przekazała informację dot. projektów 
realizowanych przez Lokalną Grupę Działania Kraina wokół Lublina, gdzie w ramach nowej 
perspektywy będą ogłaszane nabory, z których może skorzystać zarówno gmina jak i 
przedsiębiorcy, OSP, stowarzyszenia. Kolejny temat to Krajowy Plan Odbudowy, w ramach 
którego będzie można pozyskać duże środki bo nawet 5 mln zł na oczyszczalnie ścieków, sieci 
wodociągowe i kanalizacyjne. Termin jest krótki bo do końca przyszłego roku trzeba 
zrealizować ale jest to warte zachodu bo 100% kosztów jest refundowanych. Zapewniła, że 
służy pomocą w tej kwestii. Na koniec powtórzyła, że będzie pracować dla dobra gminy, 
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mimo że jest w opozycji to będzie wnioskować i walczyć o to, aby w gminie Jabłonna 
inwestycje się odbywały.  
Kamil Skałecki – poprosił o zadanie pytań do przedstawionej wypowiedzi. 
Jerzy Pawelec – wyraził zdanie, że mimo iż jest Pani Dorota w opozycji to siła argumentów 
polega na sile głosów, współpraca z innymi radnymi byłaby bardzo korzystna dla efektów w 
gmianch. Powiedział, że wszystkich cieszy fakt, że mamy radną z Jabłonny w powiecie i 
wyraził nadzieję, że współdziałanie będzie i mimo różnić będą czynione kroki w dążeniu do 
celu.  
Dorota Kozak – zgodziła się z wypowiedzią Pana Radnego oraz powiedziała, że liczy się cel, 
który jest do osiągnięcia, bo inwestycje pozostają dla mieszkańców nieważne z jakimi 
poglądami.  
Jerzy Pawelec – powiedział, iż ma nadzieję, że będziemy mieli okazję posłuchać w tym roku 
opinii drugiej strony radnych reprezentujących stronę rządzącą.  
Wiesława Bogusz – powiedziała, że w poprzedniej kadencji nie mieliśmy radnego 
powiatowego z terenu gminy. Wspomniała, że całą kadencję usilnie zabiegała o przebudowę 
drogi, o której Pani Radna powiedziała i mimo, że miała obietnicę na piśmie to jesteśmy w 
punkcie wyjścia. Wskazała, że mieszkańcy cały czas pytają o tą drogę, o chodnik. Zapytała, 
czy Pani Radna ma jakieś informacje, że cokolwiek w tym temacie jest robione? 
Dorota Kozak – wyjaśniła, że ma informację od Członka Zarządu, że ten temat będzie 
podjęty. Pani Wójt zgłosiła tą drogę. Pani Dorota Kozak ze swojej strony powiedziała, że liczy 
na to iż w końcu uda się ją wykonać.  
Wiesława Bogusz – zwróciła się do Pani Wójt mówiąc iż mieszkańcy bardzo się cieszą z 
wykonanego oświetlenia.  
Ryszard Lis – zadał pytanie Pani Dorocie Kozak odnośnie sytuacji związanej z transportem w 
Wierciszowie. Dodał, że miejscowość jest odcięta od Lublina. Poprosił o pochylenie się nad 
tym tematem. 
Dorota Kozak – powiedziała, że nie zna tej sprawy ale zorientuje się w tym zakresie. 
Magdalena Sałek-Lewczyk – zabrała głos i powiedziała, że jest większy problem, bo nie 
chodzi już tylko o Wierciszów i Tuszów. 1 września firma Omnibus zawiesiła kursy na trasie 
Chmiel-Kolonia – Skrzynice-Kolonia – Czerniejów-Kolonia i ta trasa została całkowicie bez 
transportu. Firma nie uprzedziła o planowanym zawieszeniu kursów. Pani Wójt 
poinformowała, że jest umówiona z Panem Pawłem Paszko – Dyrektorem Wydziału 
Transportu w Starostwie, bo podobno jest jakaś procedura awaryjna. Oznajmiła, że gmina 
będzie składać wniosek do Powiatu na przewozy autobusowe, aby od nowego roku 
uruchomić linię na tej trasie, dlatego że jedyny autobus w tym momencie to autobus szkolny, 
który dowozi dzieci do szkoły w Czerniejowie o 7:20 i który wraca o 14:10. Zapowiedziała, że 
będzie prosiła Panią Dorotę o wsparcie w tym zakresie.  
Ryszard Lis – zapytał, co się dzieje, że na trasę Biłgoraj nie chce wchodzić żaden przewoźnik? 
Dorota Kozak – powiedziała, że to jest rynek i albo się opłaci albo nie. Obiecała, że wspólnie 
będą szukane rozwiązania tego problemu. 
Kamil Skałecki – zwrócił się do Pani Radnej, tłumacząc że w ostatniej kadencji gmina 
Jabłonna była systematycznie pomijana jeśli chodzi o inwestycje. Realizacja jednej drogi 
powiatowej Tuszów-Jabłonna to zdecydowanie za mało na naszą gminę. Ze swojej strony 
oznajmił, że chciałby aby obecność Pani Radnej na sesji rady gminy nie była incydentalna. 
Przynajmniej raz na 2-3 miesiące chciałby, aby Pani w niej uczestniczyła. Zagwarantował, że 
zaproszenia będą doręczane sukcesywnie na każdą sesję. Zapewnił również, że będą 
wystosowywane wnioski, bo potrzeby społeczeństwa są coraz większe. Standard życia 
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podnosi się, a niektóre rzeczy związane z podstawowymi potrzebami typu komunikacja i stan 
dróg to fundamentalne kwestie.  
Dorota Kozak – powiedziała także, że służy pomocą jeśli chodzi o składanie wniosków do 
ARiMR, bo z racji wieloletniej pracy na pewno będzie w stanie wesprzeć w tym zakresie 
zarówno koła gospodyń wiejskich, rolników czy przedsiębiorców. Podziękowała jeszcze raz za 
zaproszenie na sesję i zapewniła, że w miarę możliwości będzie chciała w nich uczestniczyć.  
Jolanta Góra – zapytała Panią Dorotę Kozak, czy w nowej perspektywie coś zmieni się w 
zakresie realizacji i wypłaty środków? Powiedziała, że w obecnym PROW-ie jest problem, bo 
nie można brać zaliczek ani składać wniosków o płatność częściową. Poruszyła również temat 
podatku VAT dot. inwestycji wodociągowych i zbiorników. Wspomniała, że do tej pory 
Dyrektor Krajowej Informacji Skarbowej wydawał interpretacje indywidualne. W tym roku 
odmówiono wydania takiej interpretacji. Wyraziła zdanie, że brak możliwości płatności 
częściowych powoduje, że jest to niekorzystny program w tym względzie.  
Dorota Kozak – odpowiedziała, że w każdym programie obowiązują inne zasady. W planie 
strategicznym, który teraz wchodzi zaliczki są. Przy oczyszczalniach ścieków zaliczka będzie 
wynosiła do 80% kosztów. Wyjaśniła, że co do VAT-u to interpretacje są konieczne, dodała że 
nie spotkała się z sytuacją, w której była odmowa wydania interpretacji. Obiecała, że 
spróbuje się dowiedzieć czegoś tej sprawie.  
Kamil Skałecki – podziękował Pani Dorocie Kozak za merytoryczne odpowiedzi. Wyraził 
zdanie, że liczy na pełne wsparcie i obiecał, że będzie z nią w kontakcie.  
 

Ad. 11. Zamknięcie obrad. 

W związku z wyczerpaniem tematów obrad i brakiem chętnych do dalszej dyskusji 

Przewodniczący podziękował za udział w obradach i wypowiedział słowa: „Zamykam V sesję 

IX kadencji Rady Gminy Jabłonna”. Uchwały podjęte na sesji stanowią załączniki do 

niniejszego protokołu. 

 
 
 

Przewodniczący 
Rady Gminy Jabłonna 

          Kamil Skałecki 
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